
PROTOKÓ Ł nr2/2015 
z posiedzenia Komisji Bud żetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Us ług, 

Bezrobocia i Opieki Spo łecznej oraz Komisji O światy, Kultury, Zdrowia, Sportu 
i Etyki Radnych Rady Gminy Świdwin 

z dnia 16 czerwca 2015 r. 

Stan członków komisji .....................................14 
Obecnych na posiedzeniu ................................ 9 

Lista obecności stanowi załącznik do protoko łu. 
Posiedzenie Komisji otworzy ł  Przewodniczący Pan Piotr Sieradzki, powitał  członków Komisji 
oraz zaproszonych go ści. 

W posiedzeniu komisji udział  wzię li: 
- Pan Kazimierz Lechocki - Wójt Gminy Świdwin 
- Pani Joanna Anglisz-Myszka - Zast ępca Wójta Gminy Świdwin 
- Pani Anna Olejniczak - Przewodnicząca Rady Gminy Świdwin 
- Pani Pani Renata Kamińska - Skarbnik Gminy 
- Pani Halina Czajkowska - Sekretarz Gminy 
- Pan Sebastian Basiejko - Kierownik Ref. OKZiS Urz ędu Gminy w Świdwinie 
- Pani Barbara Felska - Kierownik GOPS w Świdwinie 
- Pani Marta Jalowska - Dyrektor ZS w Bierzwnicy 
- Pan Jakub Szynkowski - Dyrektor ZS w Lekowie 
- Pani Dorota Adamiak - Zast ępca Dyrektora ZS w Lekowie 
- Pani Lidia Klaczyńska - Biblioteka w Bierzwnicy 
- Pani Ewa Gralak - Biblioteka w Lekowie 
- Pani Teresa Kozicka - Biblioteka w Rusinowie 
- Pani Sylwia Żmuda-Kowalczyk - Kierownik ŚDS w Klępczewie 

Przewodniczący przedstawi ł  zmieniony porzadek posiedzenia: 

1. Plan remontów w placówkach o światowych w okresie wakacyjnym. 
2. Organizacja wypoczynku letniego dla dzieci i m łodzieży. 
3. Regulamin Gminnej Hali Sportowej w Lekowie. 
4. Gminna Biblioteka Publiczna. 
5. Współpraca z Gminą  Brzeżno dotycząca świadczenia usług mieszkańcom. 
6. Plan Rozwoju Gminy. 
7. Propozycja wspó łpracy ze Związkiem Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego. 
8. Wolne wnioski. 



AdI. 

Przewodniczący Komisji Pan Piotr Sieradzki poprosił  Dyrektora ZS w Lekowie Pana Jakuba 
Szynkowskiego o przedstawienie planu remontów w szkole. 

Pan Jakub Szyokowski stwierdzi ł, że plan remontów by ł  przedstawiony o jako załącznik do planu 
budżetu na 2015 r. Po drodze wydarzy ły się  różne rzeczy związane z konieczno ścią  przesunięć  więc 
plan jest już  zmodyfikowany. Najważniejszą  rzeczą  w szkole było przygotowanie do rozruchu na 
rok szkolny 2015/2016 dlatego, że będzie w szkole dodatkowy ci ąg tzn. dwie równoległe klasy 
pierwsze, dwie równoleg łe klasy drugie w szkole podstawowej. Tymczasem b ędzie potrzeba pięć  
pomieszczeń  przej ściowo. Dzięki współpracy z gminą  Swidwin i Kierownikiem Referatu O światy 
Panem Sebastianem Basiejko uda ło się  napisać  projekt o pozyskanie środków z rezerwy celowej 
Ministerstwa Edukacji przyznanej na wyposażenie. Z pieniędzy szkoły remontowych dokonano w 
miesiącu lutym br. pierwszych remontów, a teraz ko ńczą  przygotowanie przez okres wakacyjny. 
Drugą  ważną  potrzebą  szkoły jest konieczno ść  posiadania świetlicy. Przepisy szkolne mówią  o tym, 
że dzieci oczekuj ące na dowóz będące objęte opieką  w przerwie między zajęciami mogą  znajdować  
się  w grupie do 25 dzieci. Jednak zdarzaj ą  się  sytuacje, gdzie tych dzieci oczekuje wi ęcej nawet 
kilka grup. Najm łodsze dzieci oczekują  w swoich klasach lekcyjnych dostosowanych do potrzeb 
świetlicowych. Jeżeli chodzi o dzieci starsze to jest to tak, że szkoła jest obłożona z ęciami do 
samego wyjazdu. Mamy pomieszczenie ma łe, gdzie mieści się  16 dzieci. W zwi ązku z tym 
zaistniała potrzeba zaadaptowania pomieszczenia będącego do tej pory częścią  stołówkową. Na ten 
cel udało się  pozyskać  fundusze z zewnątrz na wyposażenie, na wymianę  części oświetlenia, a w tej 
chwili rozpoczęły się  prace związane z uzupełnianiem ubytków tynków i pęknięć . Brakuje do 
doposażenia tego kącika świetlicowego stolików i ławeczek, które zakupimy w następnym roku 
budżetowym z w łasnych środków. Trwają  prace konserwatorskie zwi ązane z drobnymi naprawami 
hydraulicznymi, sanitariatów, gniazd, kontaktów, punktów o świetleniowych. Nie są  przewidziane 
remonty taboru związanego z przewozem, czyli autobusów dlatego, że w ubiegłym roku biorąc pod 
uwagę  stan zużycia autobusów poddane by ły gruntowniejszemu remontowi. Na dzień  dzisiejszy są  
one sprawne i na początek wrze śnia będą  zapewniały transport do szkoły. Nie przewidują  
remontów, które zależą  od decyzji radnych tzn. remontów, które podchodz ą  pod inwestycje. 
Posiadają  zalecenie sanepidu od dobrych kilku lat nakazuj ąpe ogrodzenie terenu szkoły. Ponieważ  
koszty ogrodzenia są  znaczne, nie jest to mo żliwe bez zgody radnych. Nie dysponuj ą  w tym 
budżecie takimi środkami i jeżeli się  uda, to być  może będą  w przyszłym budżecie. 

Pani Iwona Piotrowicz zadała pytanie, czy szko ła zmieści się  w budżecie przewidzianym na ten 
rok z remontami. 

Pan Jakub Szynkowski odpowiedział , że jeżeli nie wydaną  się  jakieś  nieprzewidziane sytuacje 
prawdopodobnie tak. Dodał  równieZ te szkoła znajduje się  w budynku adaptowanym i już  
występuje zużycie fizyczne g łównie instalacji hydraulicznej i sanitariatów, która pami ęta czasy 
PGR, a jeżeli zdarzy się  pękniecie rury, to wtedy będzie musiał  szukać  z Panią  Skarbnik sposobu 
radzenia sobie z budżetem, ażeby to co pojawiło się  niespodziewanie jakoś  naprawić. Czy się  
zmieszczą  w budżecie - rczygnujqc z części podanych w planach do budżetu remontów to domkną  
się. Rezygnują  z tego na co nie ma pieni ędzy. 

Pani Dorota Adamiak dodała, że jeżeli chodzi o nieprzewidziane sytuacje to w ZS w Oparznie po 
kontroli w kwietniu z Sanepidu i otrzymali decyzj ę  o natychmiastowej konieczno ści 
przeprowadzenia remontu toalet i szatni, sali gimnastycznej, tj. wymiana drzwi (Sszt), muszli (3szt), 
pomalować  ściany w szatniach, doprowadzi ć  do porządku okna w toaletach i szatniach. W terminie 
do 20.08. br. muszą. Oprócz tego, w zesz łym tygodniu pękła rura na klatce schodowej mieszkania 
nauczycielskiego, hydraulik wyci ął  kawałek rury i przez to w szkole nie ma wody w toalecie. To 

2 



nie należy do zasobu gminnego i należy hydraulika ściągnąć/zawołać . Oprócz tego będą  
przeprowadzać  bieżące naprawy tynków, pęknięć, pomalowana jest już  szatnia na sali 
gimnastycznej i do 20.08 muszą  się  wyrobić . 

Pan Jakub Szynkowski zaznaczył, że po konsultacjach z Wójtem i Kierownikiem Referatu 
Oświaty ustalono, że wykonają  remont wykraczaj ący poza zakres, który wskazał  sanepid do kwoty 
6.000 zł, a pieni$ze na ten remont zostan ą  zagwarantowane. Jeżeli będą  to prace wykraczaj ące 
poza ustalenia, nie dysponuj ą  na to budżetem. Aby wykonać  część  prac w Oparznie zrezygnuj ą  z 
części koniecznych prac w Lekowie. W Lekowie maj ą  konieczno ść  odmalowania dwóch 
kondygnacji (piwnicy z szatniami i parteru). 

Pani Marta Jalowska przedstawi ła plan remontów w ZS w Bierzwnicy. W zakresie budżetu, który 
posiadają  mają  zaplanowaną  wymianę  drzwi i ościeżnic w sekretariacie szkoły i pokoju 
nauczycielskim, pomaluj ą  ganek przy wej ściu głównym i korytarze przy klasach 1-3 i na sali 
gimnastycznej oraz uzupe łnią  pęknięcia oraz pomaluj ą  korytarzy. Kolejna sprawa to malowanie 
jednej klasy oraz łazienki dla ch łopców i dziewcząt, natomiast wszystkie pozosta łe klasy są  już  
pomalowane. Naprawianie sprzętu szkolnego: ławek, krzesełek. Naprawa kaloryferów, tam gdzie s ą  
uszkodzenia i awarie. Taką  nieprzewidzian ą  sprawę  mieli 2 tygodnie temu kiedy pękła rura i zala ła 
piwnicę  i trzeba było wezwać  firmę  hydrauliczną, ponieważ  pan Miedzik powiedział  że to nie jest 
W jego gestii. Zostały skute płytki w celu poszukiwania awarii, wi ęc łazienkę  trzeba by ło naprawić  i 
na dziś  już  funkcjonuje. Należy wymienić  szafki hydrantowe, bo nie spe łniają  wymogów 
przeciwpożarowych. Koszt yyyrniany 5 takich szafek to ok. 12 tys. z łotych. W tym roku 
budżetowym tej wymiany nie będzie. Szkoła będzie przygotowana do nowego roku szkolnego jak 
należy. 

Pan Piotr Sieradzki zada ł  pytanie, czy na zlecenie hydraulicy z ZGK mog ą  naprawić  pękniętą  
rurę . 

Pani Marta Jalowska dodała, że dzwoni ła do Pana R. Miedzika, przecha ł  i stwierdził, że to nie 
jest w jego gestii, więc przyjechała firma i szukała awarii dwa dni, okazało się  że awaria nie była w 
budynku tylko w przyłączu na zewnątrz, ale za pracę  wystawiono faktur ę  na 1.000 zł  netto. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki dodał , że ZGK jest to spó łka, która świadczy usługi na rzecz 
mieszkańców naszej gminy i mógł  tego zadania nie przyj ąć , bo nie jest to na jego sieci. Wójt 
zainteresuje się  sprawą  i dowie się, z czym to by ło związane. 

Pan Sebastian Basiejko sprawa nie dotyczy remontów, ale Ministerstwo Edukacji co roku og łasza 
możliwość  skorzystania z rezerwy o światowej, ale nie można składać  wniosków na remonty 
pomieszczeń  szkół  istniejących, ale na szkoły nowo budowane i wyposażenie. Co roku jest 
składany taki wniosek na wyposażenie i w tym roku równie ż  były trzy możliwości. Na wyposażenie 
szkół, które prowadzą  edukacje w ł zającą. Wnioski te uzyskały pozytywną  opinię  i szkoły 
otrzymają  po 3 tys. zł  na oddział. W przypadku Lekowa jest to 6 tys. z ł, Bierzwnica 3 tys. z ł , 
Oparzno 3 tys. zł . na  wyposażenie szkół. Czekamy na rozpatrzenie dwóch pozosta łych wniosków 
na gabinety profilaktyki (po 5 tys. z ł  na wyposażenie) oraz na sto łówki szkolne (po 7 tys. z ł  na 
wyposażenie). Co roku jest nie na remonty tylko na wyposa żenie. 

Pan Jakub Szynkowski stwierdzi ł , że to 54 bardzo konkretne rzeczy to nie jest kwota do 
swobodnego wykorzystania tylko do wniosku musi być  uzasadnienie i wykaz elementów, które 
chce się  kupić . Edukacja włączająca oznacza, że tutaj będą  do zakupienia środki dydaktyczne do 
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pracy z dziećmi niepe łnosprawnymi intelektualnie na prowadzenie zaj ęć  specjalistycznych z 
logopedii, i trzeba si ę  zastanowić  jak przerobić  klasę  pod gabinet logopedyczny. 

Pani Iwona Piotrowin zadała pytanie, czy jest możliwość  napisania wniosku na szafki, które są  
potrzebne do szko ły od wrze śnia. 

Pan Sebastaian Basie ńko odpowiedział, że jeżeli nie będzie zmian w przepisach odno śnie klas 
zerowych, to jakie ś  środki będą  w 2016 r. żeby doposażyć  szkoły, bo nie będzie możliwości żeby 
istniały zespoły szkół  w takiej formie jakiej dzisiaj istniej ą. ZS połączony ze szkołą  podstawową  w 
skład którego wchodzi jeszcze tzw. oddzia ł  zerowy. Będą  to środki na dostosowanie szkó ł , 
natomiast jest to projekt na 2016. Na dzie ń  dzisiejszy o szafkach si ę  nic nie mówi. 

Pan Jakub Szynkowski doda ł , że szkoła nie jest podmiotem w 90% grantów. Najcz ęściej są  to 
organizacje pozarządowe, blź  samorząd. Próbowali pisać  różne projekty. Te które są  nie 
przewidują  inwestycji, ani zakupu środków trwałych. Ostatni projekt w gminie to by ł  celowy 
związany z termomodernizacj ą. 

Adl. 
Pan Piotr Sieradzki poprosił  o zabranie głosu dyrektorów szkół, Panią  Barbarę  Felską  - 
Kierownik GOPS oraz Pana Sebastiana Basiejko- Kierownika Ref. OKZiS. 

Pan Jakub Szyukowski stwierdzi ł, że w ubiegłych latach korzystali przy organizacji wypoczynku 
z oferty przygotowanej przez GOPS oraz Referat O światy. Poza tymi źródłami miejsc kolonijnych 
w tym roku w ZS w Lekowie wydział  wspomagania zachodniopom kuratorium o światy 
zaproponował  w szkole podst w Lekowie i gimnazjum w Lekowie 14 miejsc kolonijnych dla dzieci 
w Szczecinie w ramach akcji „Lato z teatrem". 

Pani Barbara Felska GOPS otrzymał  z Kuratorium O światy w Szczecinie 39 bezp łatnych miejsc 
kolonijnych do Zakopanego i Bia łego Dunajca. Oprócz tego wypoczynku wspólnie ze 
Stowarzyszeniem Dobrych Inicjatyw „Akord" b ędzie organizowana w sierpniu w świetlicach 
wiejskich zaj ęcia edukacyjne i innowacyjne profilaktyki w śród dzieci i młodzieży w zakresie 
nadużywania alkoholu. Kolonie oferowane przez Kuratorium s ą  nieodpłatne i w pierwszej 
kolejności będą  korzystały dzieci, które są  sierotami, bą4ź  wychowankami domu dziecka, rodziny 
wielodzietne żyjące w ubóstwie. Doda ła, że ukazały się  wyniki konkursu, w którym startowa ł  
GOPS przeciwdziałanie przemocy w rodzinie wygrali i będą  działania z tego projektu, co 
dodatkowo uatrakcyjni czas wolny dla rodzin podczas wakacji. 

Pan Sebastian Basiejko jak co roku w hali ZS w Lekowie organizowany jest wypoczynek dla 
chętnych dzieci z terenu Polski. Organizatorem jest Centrum Ruchu Swiat ło-Życie Diecezji 
Koszalińsko-Kołobrzeskiej. W tym roku planowane są  2 turnusy. Przewidywanych jest ok. 120 
uczestników wypoczynku. Pierwsza tura przyje żdża w ilości 48 osób. Kosztów po naszej stronie s ą  
tylko koszty eksploatacyjne, natomiast uczestnicy p łacą  za to. Jeżeli chodzi o wypoczynek nasze 
dzieci to to co proponuje kuratorium to jest cz ęść  miejsc. Również  dwa stowarzyszenia 
zaplanowały wypoczynek dla dzieci przy udziale środków z tzw. pieni ędzy kapslowych. Itak UKS 
Awatar Lekowo organizuje w lipcu wyjazd do Zakopane i Kraków, ok. 20 dzieci, koszt to 52% 
wkład własny, opiekunowie jadą  społecznie, a 35% dofinansowanie z kapslowego. UKS Rega 
Bierzwnica organizuje wyjazd do Kaacza w lipcu, ok. 25 osób, wk ład własny 65%, dzieci p łacą  
15 %„ opiekunowie jadą  społecznie. Tutaj także będzie złożony wniosek o dofinansowanie z 
pieniędzy kapsiowych w wysoko ści 25%. Jeżeli chodzi o świetlice i biblioteki, to w tym roku w 
miesiąc lipiec został  zaplanowany miesi ącem urlopowym, natomiast w sierpniu wszystkie świetlice 
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powinny być  otwarte. Każda świetlicowa opracowa ła program zaj ęć , jaki będzie na świetlicy. 
świetlice będą  czynne w godzinach 12.00-20.00 lub 13.00-21.00 od wtorku do soboty. 
Jest też  propozycja Domu Wczasów Dzieci ęcych z Połczyna-Zdroju, który zaproponowa ł  gminie 
dowolną  liczbę  miejsc z odpłatnością  za osobę  380 złotych. 

Pan Jakub Szynkowski dodał, że są  pojedyncze przypadki wypoczynku finansowanego dla dzieci 
przez Fundacj ę  Społecznej Odpowiedzialności Biznesu. Uczniowie klas czwartych wg kryteriów 
wskazanych przez fundacj ę  stają  się  stypendystami Hotelu InterContinental i wyjad ą  na 
kilkudniową  wycieczkę  do Warszawy z wieloma atrakcjami. 

Ad 3. 
Pan Piotr Sieradzki poprosi ł  Pana Sebastiana Basiejko o przedstawienie projektu uchwa ły w 
sprawie uchwalenia Regulaminu Gminnej Hali Sportowej w przy Zespole Szkół  w Lekowie. 

Pan Sebastian Basiejko na początku odczytał  uzasadnienie do uchwały i samą  uchwałę , która 
stanowi załącznik do protokołu. 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała się , kto jest teL osobą  upoważnioną  przez Wójta I jak to technicznie 
będzie rozwiązane. Czy będzie od razu wybrana ta osoba, czy za każdym razem Wójt będzie 
wyznaczał  inną  osobę . 

Pani Joanna Anglisz-Myszka odpowiedziała, że będzie wyznaczony pracownik, który w tym celu 
będzie koordynował  z ramienia Wójta tę  działalność , natomiast instancj ą  wyższą  zawsze pozostaje 
Pan Wójt. Nie ma konieczno ści doprecyzowania tego, taka jest opinia radcy prawnego. 

Pan Sebastian Basiejko dodał , że w zakresie obowi ązków Kierownik Oświaty zarządza z ramienia 
Wójta halą  sportową  w Lekowie. To kierownik jest tą  osobą  upoważnioną  Natomiast w starej 
uchwale administratorem by ł  Gminny Zespół  Oświaty Kultury i Sportu, który już  nie istnieje. 

Pani Anna Olejniczak stwierdziła, że jeżeli wyznaczony zostanie imiennie Pan Sebastian, jako 
osoba upoważniona przez Wójta, to jeżeli pójdzie on na urlop a Pan Wójt wyznaczy inn ą  osobę  
odpowiedzialną  to trzeba będzie zmieniać  uchwałę . 

Pan Sebastian Basiejko dodał, że w większości regulaminów nie ma imiennie wskazanych osób 
upoważnionych przez Wójta. 

Pan Piotr Sieradzki zarządzi ł  głosowanie nad zaopiniowaniem projektu uchwa ły. 
Uchwała została przyjęta głosami: „za" —9 „ „przeciw" —0, „wstrzymuj ących się" —0. 
Uchwała została pozytywnie, jednog łośnie zaopiniowana. 

Ad.4 
Pan Piotr Sieradzki poprosi ł  Pana Sebastiana Basiejko o przedstawienie projektu uchwa ły w 
sprawie utworzenia samorządowej instytucji kultury pod nazwą  Gminna Biblioteka Publiczna w 
Bierzwnicy i nadania jej statutu. 

Pan Sebastian Basiejko na początku odczytał  uzasadnienie do uchwały. Dodał, że nie ma takiej 
możliwości, aby Rada Gminy najpierw podj ęła uchwałę  o zamiarze likwidacji dotychczasowych 
bibliotek, bez wcześniejszego utworzenia biblioteki gminnej. Gdyby tak si ę  stało, to wtedy taka 
uchwała nie zyskałaby akceptacji Wojewody. Nast ępnie odczytał  treść  uchwały, akt o utworzeniu 



Gminnej Biblioteki Publicznej w Bierzwnicy oraz statut biblioteki. Projekt uchwa ły wraz z 
załącznikami stanowią  załącznik do protokołu. 
Po podjęciu stosownej uchwa ły wystąpimy o opinię  do Książnicy Pomorskiej na temat zamiaru 
likwidacji bibliotek dotychczas dzia łających. Po uzyskaniu opinii Rada Gminy na kolejnej sesji 
będzie mogła podjąć  uchwałę  intencyjn% a następnie po upływnie 6 miesięcy uchwałę  o likwidacji 
bibliotek w Kluczkowie, Rusinowie, Bierzwnicy i Lekowie. 

Pan Krzysztof Kaszuba zapytał  się  kiedy dokładnie będą  likwidowane biblioteki, ponieważ  o 
zamiarze likwidacji tych biblotek s łyszy po raz pierwszy. 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedzia ł , że dwa miesiące temu by ł  przedstawiany ten problem na 
Komisji Oświaty. 

Pan Krzysztof Kaszuba zauważył , że nie wie jaka będzie procedura, co będzie dalej. Chcia łby 
wiedzieć  czy teraz te biblioteki są  wydzielone w szkole. Bo dwie biblioteki powstaj ą  w budynku 
szkoły. 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział , że powstaje jako całkowicie osobna instytucja kultury. 

Pan Krzysztof Kaszuba zapytał , czy te biblioteki znajduj ą  się  w pomieszczeniach wydzielonych. 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział, że pomieszczenia się  nie zmieni% bedą  w tych samych w 
których są  dzisiaj. 

Pan Krzysztof Kaszuba zapytał, jak z biblioteki będą  korzystały dzieci i uczniowie szkół, bo do tej 
pory były one traktowane jako szkolne biblioteki, bo mimo wszystko bardziej zorientowane s ą  na 
dzieci niż  na dorosłych. Jaka teraz będzie zależność  między dyrektorem szko ły, a dyrektorem 
biblioteki. 

Wójt Pan Kazimierz Leehoeki stwierdzi ł , że nie ma w tym wypadku żadnej kolizji prawnej. Po 
podjęciu uchwały, po zawarciu porozumienia z dyrektorami szkó ł  to może funkcjonowac w 
budynku szko ły. Będzie funkcjonować  tak jak dotychczas, Ż  tym te będzie nazwywać  się  Gminną  
Biblioteką  Publiczna, Porozumienie z dyrektorami szkó ł  będzie dotyczy ło wynajęcia czy 
udostępnienia pomieszczeń  na biblioteki. 

Pan Krzysztof Kaszuba zapytał, czy dyrektorem biblioteki gminnej b ędzie ktoś  kto ma 
uprawnienia, czyli jeden z bibliotekarzy i jak b ędzie z księgowością. 

Wójt Pan Kazimierz Leehocki odpowiedział , że sprawy organizacyjne nie były przedmiotem 
rozmów z paniami bibliotekarkami. To są  szczegóły, które będą  dopracowane. Księgowość  będzie 
musiała być  prowadzona, bo taka instytucja wymaga prowadzenia ksi ęgowości, jednak nie zak łada 
zatrudnienia nowej księgowej. 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała czy panie biblitekarki będą  zwolnione i zatrudnione na nowo, czy 
to bedzie przej ęcie. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że Panie bibliotekarki zostaną  przejęte, ciagłość  
pracy zostanie zachowana. Nie będzie odpraw w tym wypadku. W Rusinowie Pani Teresa Kozicka 
przechodzi na emeryturę, natomiast w K łuczkowie nie ma już  od dawna nikogo. Więc kosztów 
osobowych, ani fmansowych związanych z tym ruchem nie będzie. 



Pani Iwona Piotrowicz zapytała, jakie korzyści będą  ze zmiany statusu dotychczasowych bibliotek 
na bibliotekęe gminną . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że takie były zalecenia pokontrolne Regionalnej 
Izby Obrachunkowej z 2013 r., które by ło ponawiane po ostatniej kontroli. Jest taki wymóg 
ustawowy i zalecenia należy wykonać . 
Pani Iwona Piotrowicz zapytała, jakie będą  korzyści i koszty. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że gmina może ponosić  konsekwencje nie 
zastosowania si ę  do zaleceń  pokontrolnych. 

Pani Joanna Anglisz-Myszka dodała, że gmina będzie mogła starać  się  o środki zewnętrzne, 
środki z Książnicy Pomorskiej i z innych źródeł, z których do tej pory nie można było korzystać . 

Pan Sebastian Basiejko zauważył, że co roku Książnica Pomorska gwarantuje środki na zakup 
książek, ale tylko dla instytucji kultury, które s ą  zarejestrowane. Dodatkowo środki zewnętrzne, 
które będzie mogła pozyskiwać  biblioteka. 

Pan Krzysztof Kaszuba zapytał  się  czy te darmowe podr ęczniki, które dostaj ą  uczniowie 5ą  
własnością  szkoły, czy biblioteki. I jak to będzie rozwiązane. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział, że na dzień  dzisiejszy jest to w łasność  szkoły, 
jednak nie jest to doprecyzowane w statucie, ale na zasadzie porozumienia z dyrektorami szkó ł  ten 
problem zostanie rozwiązany. Właścicielem będą  szkoły, a skkdowane będą  w bibliotekach. Nie 
będzie się  tworzyć  nic nowego ponad to co jest. 

Pani Lidia Klaczyńska zauważyła, że w każdej kwestii można się  porozumieć, tylko jeżeli to jest 
na podstawie prawnej. Wa żne jest zaplecze, żeby mieć  gdzie te książki trzymać . Biblioteka nie 
może tych podręczników trzymać  w swoim księgozbiorze, bo jest to niezgodne z prawem. 

Pan Jakub Szynkowski doda ł, że zgodnie z zapisem ministerialnym podr ęczniki znajdować  się  
powinny w bibliotekach szkolnych. Je żeli szkoła w Lekowie nie dysponuje biblioteką  szkolną  to 
gdzie ma te podręczniki trzymać. Jest mnóstwo korzy ści dla szkoły jeżeli funkcjonuje biblioteka 
szkolna, ale zdajemy sobie sprawę  że nie należy dublowac tego finansowo jeżeli funkcjonuje 
gminna.Bo to nie jest tylko kwestia przechowywania ksi ążek, ale kwestia w łaściwego postępowania 
z księgozbiorem do czego są  przygotowani pracownicy bibliotek, a nie s ą  nauczycielki. 

Pani Anna Olejniczak zapytała się  o kwestię  siedziby tej biblioteki. Obie maj ą  mieścić  się  na 
terenie zespołów szkó ł, maja być  to czytelnie i wypo życzalnie dla doros łych i dla dzieci „ więc jak 
to się  ma do kwestii bezpiecze ństwa dzieci w szkołach, kiedy także osoby obce będą  w czasie zaj ęć  
przebywały na terenie szkoły. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że możemy się  upierać  i stworzyc dodatkowy etat, 
tylko komu cbedzie to służyło. Osoba zatrudniona obecnie w bibliotece, później w bibliotece 
gminnej będzie sprawowała taki sam nadzór nad doros łymi, jak i nad dziećmi. 

Pani Iwona Piotrowicz stwierdzi ła, że nie wie jak funkcjonowa ła wcześniej biblioteka i kto do niej 
wchodził . Jeżeli funkcjonowała jako „szkolna biblioteka", bo przy szkole to trudno sobie wyobrazic 
że tam przychodzą  dorośli. Teraz w statucie jest zapis, że mogą  korzystać  również  osoby dorosłe to 
należy mieć  na uwadze zachowanie bezpiecze ństwa. 
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Wójt Pan Kazimierz Lechocki dodał, że choć  biblioteki działają  w obiektach szkolnych to 
również  prowadzą  wypożyczalnie dla doros łych. Z bibliotek tych korzystaj ą  dzieci i dorośli. Wójt 
zadał  pytanie paniom bibliotekarkom, czy ta forma pracy która jest na dzie ń  dzisiejszy stwarza 
jakie ś  problemy, czy jest kolizja mi ędzy uczniami i doros łymi, czy są  problemy takie które mo żna 
na tym etapie wyeliminować . 

Pani Anna Olejniczak sprostowała, że nie mówiła o kolizji biblioteki dla różnych grup, a o kolizji 
miejsca biblioteki ogólnodostępnej w siedzibie szkoły. 

Pani Ewa Gralak odpowiedziała, że w bibliotece w Lekowie nie ma problemów z 
ogólnodostępnością  biblioteki i kwestią  bezpieczeństwa dzieci. W godzinach popo łudniowych 
wchodzi się  do biblioteki od hali sportowej, która jest d łużej otwarta. 

Pani Lidia Klaczy ńska dodała, że w Bieaiicy nie ma także problemu korzystania z biblioteki 
przez doros łych i dzieci. 

Pan Jakub Szynkowski dodał , że poza kwestią  bezpieczeństwa jest też  realna korzyść  dla niego z 
tego, że na terenie szko ły funkcjonuje biblioteka, bo często bibliotekarka udziela pomocy w opiece 
nad dziećmi. 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała się  o kwestie organizacyjne dotycz ące rozliczania prądu i 
ogrzewania. Teraz jest to jeden rachunek, ale jak b ędą  oddzielone jednostki, to wtedy też  będą  
oddzielne liczniki. Jak to technicznie b ędzie wyglądało? 

Pani Skarbnik Renata Kami ńska przedstawi ła, jakie to będzie miało odzwierciedlenie w budżecie 
gminy. Różnica jest taka, ze z drugiej strony b ędzie osoba odpowiedzialna za ksi ęgowość , która 
będzie rozliczała wszystkie wydatki i koszty, a z gminy ottzyma dotacje. Kkwota zostanie zapisana 
pod jedną  pozycją  tj. dotacja podmiotowa dla instytucji kultury i będzie ona na takim poziomie, jaki 
jest w tej chwili w budżecie. 

PRZERWA 

Pan Piotr Sieradzki poprosi ł  Panią  Barbarę  Felską  o przedstawienie projektu uchwa ły uchylającej 
uchwalę  w sprawie zasad udzielania pomocy w do żywianiu uczniów w szkołach podstawowych i 
gimnazjach. 

Pani Barbara Felska wyjaśniła, że uchwała podyktowana jest tym, że przyznane by ły środki w 
dziale 852.95 na realizacj ę  uchwały w sprawie zasad udzielania pomocy w dożywianiu uczniów w 
szkołach podstawowych i gimnazjach poza kryterium dochodowym, a wi ęc niezależnie od dochodu 
przyznawane by ło dożywiane dla dzieci. środki zaplanowane to 75.000 z ł. Kwota ta za okres 5-ciu 
miesięcy wstała wykorzystana w wysokości 71.116,50 zł. W związku z tym, ze nie ma wi ęcej 
środków finansowych na dalsze prowadzenie do żywiania, przeprowadzono akcję  informującą  
rodziców o zaprzestaniu realizacji tej formy pomocy. W ocenie Pani Kierownik mo żna odstapić  od 
realizacji tej pomocy niezale żnej od dochodów rodziny. Pozostaje jeszcze druga forma pomocy w 
formie jednego gorącego posiłku w ramach programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania". 
Wprowadzono dwie formy dożywiania z dwóch aktów normatywnych. Pierwsza z nich to program 
osłonowy „Pomoc państwa w zakresie dożywiania" (przyznana kwota to 317.200 z ł). Jednocze śnie 
ze współpracy w zakresie dożywiania wycofał  się  dotychczasowy wykonawca, który wprowadzi ł  
inne formy pomocy dla dzieci. W zwi ązku z tym GOPS wszed ł  w tę  lukę  i na koniec grudnia 2014 
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r. została podjęta uchwała, że od 1.01.2015 r. niezależnie od dochodu dożywiane były wszystkie 
dzieci. To była ta pozostała grupa 299 uczniów, którzy nie kwalifikowali się  do programu 
osłonowego. W ramach tego GOPS do ko ńca maja br. finansowa ł  dożywianie. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki dodał, że chodzi o uchylenie uchwały podjętej w grudniu 2014 r., 
która umożliwiała korzystanie z dożywiania przez wszystkich uczniów niezale żnie od dochodów. 
W związku z tym, że wykonawca wycofa ł  się  w bardzo krótkim terminie, gdzie gmina nie by ła na 
to przygotowana, Wójt nie wyobrażał  sobie tego, że bez uprzedzenia dzieci pozbawione zostan ą  
posiłków. Przez te pół  roku była prowadzona akcja informacyjna w szko łach, że to dożywianie 
będzie trwało do końca maja br. 

Pani Maria Siminiecka zapytała, czy rodzice deklarowali wykupienie do żywiania. 

Pani Barbara Felska odpowiedziała, że w każdej szkole rodzice otrzymali deklaracje, w których 
były pytania - czy chcieliby samodzielnie op łacać  posiłki, czy chcą  aby dziecko by ło dożywiane i 
czy kwalifikują  się  do skorzystania z programu os łonowego. Większość  rodziców uzna ło, że nie 
chce, aby dzieci by ły dożywiane. Całkowicie odmownych deklaracji by ło 45. 

Pani Iwona Piotrowicz dodała, że jeżeli zostanie przeg łosowana ta uchwała uchylająca, to 
powinna być  bardzo jasna informacja dla rodziców, co pokierowa ło takim wyborem i dane 
liczbowe powinny by ć  dołączone do tej uchwały. 

Pani Anna Olejniczak potwierdzi ła słowa radnej Piotrowicz, że decyzja radnych powinna by ć  
podparta wynikiem przeprowdzonych deklaracji. Potwierdzi ła także, że jako rodzic dosta ła taką  
ankietę  do wypełnienia. 

Skarbnik Pani Renata Kamińska dodała, że wystarczaj ący byłby zapis w uzasadnieniu do 
uchwały. 

Pani Iwona Piotrowicz zauważyła, że Rada jeszcze nie podj ęła uchwały, więc zapis w listach do 
rodziców o tym, że dożywiania nie będzie nie powinien si ę  znaleźć , bo to nie jest spójne. 

Pani Barbara Felska odpowiedziała, że w trakcie uchwalania poprzedniej uchwa ły była podana 
informacja, że będzie ona funkcjonowa ła tylko do końca maja br. 

Ad S. 

Pan Piotr Sieradzki poprosi ł  Panią  Sylwię  Żmudę-Kowalczyk o przedstawienie projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomi ędzy Gminą  świdwin i Gminą  
Brzeżno, dotyczącego świadczenia us ług mieszkańcom Gminy Brzeżno przez Srodowiskowy Dom 
Samopomocy w Klępczewie. 

Pani Sylwia Żmuda-Kowalczyk powiedziała, że projekt tej uchwa ły dotyczy umożliwienia 
przyjmowania mieszkańców gminy Brzeżno, którzy wymagaliby wsparcia w formie udzia łu w 
zajęciach w SDS dla osób z zaburzeniami psychicznymi, w sytuacji gdy dom w Kl ępczewie będzie 
dysponował  wolnymi miejscami. Śos był  stworzony z my ś lą  o przyjęciu 30 osób z gminy 
Swidwin, jednak nie mając tylu uczestników i aby zapobiec niewykorzystaniu miejsc 
postanowiono zaproponować  zawarcie wspó łpracy innej gminie, która nie dysponuje tego typu 
placówką. Uchwała nie spowoduje żadnych obciążeń  finansowych dla gminy Swidwin. Gmina 
otrzymuje dotacje na realizacj ę  tego zadania. Natomiast dowóz uczestników do SDS le żałby po 
stronie gminy Brzeżno. 



Pani Bożena Wieczorek zapytała się  iloma miejscami dysponuje ŚDS i ilu jest obecnie 
uczestników. 

Pani Sylwia Żmuda-Kowalczyk odpowiedzia ła, że dom jest przeznaczony na 30 uczestników, a 
obecnie jest ich 19. Natomiast kekwencja jest ró żna, w różnych miesiącach. Srodki finansowe są  
przekazywane na konkretną  osobę, a nie na ilość  miejsc. 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała się, czy jednostka jest przygotowana kadrowo na przyj ęcie 
dodatkowych osób. 

Pani Sylwia Żmuda-Kowalczyk odpowiedziała, że jeżeli będą  dochodzić  nowe osoby to zostanie 
zatrudniony dodatkowy pracownik. 

Pan Krzysztof Kaszuba zapytał  się  dlaczego, uczestnicy nie przychodz ą. Czy może zajęcia są  dla 
nich są  za nudne. Skąd taka duża rotacja tych uczestników. 

Skarbnik Pani Renata Kamińska zapytała się  dlaczego uchwała dotyczy tylko gminy Brzeżno, 
skoro mogą  się  trafić  chętni z innych ościennych gmin. 

Pan Wójt Kazimierz Lechocki odpowiedział, że brane tu były - uwagę  koszty dowozu tych 
osób. Skoro jednak będzie zapis w zawartym porozumieniu, że koszty dowozu do ŚDS będzie 
ponosiła gmina, z kórej dana osoba pochodzi, to może dobrze by łoby rozszerzyć  uchwałę  na inne 
gminy. 

Pani Sylwia Żmuda-Kowalczyk odpowiedziała, że brana była - uwagę  gmina Brzeżno 
ponieważ  na jej terenie nie funkcjonuje taki o środek. W Rąbinie, Sławoborzu i Polczyni-Zdroju 
mają  swoje domy. Oni będą zabiegali o swoich uczestników, i nie bed ą przychylni na ich oddanie. 

Pan Piotr Sieradzki zapytał  się, czy istnieje minimalna ilo ść  uczestników jaka musi by ć  w ŚDS. 

Pani Sylwia Żmuda-Kowalczyk odpowiedziała, że minimum to 15 osób. 

AdÓ. 

Pan Piotr Sieradzki poprosił  Wójta o przedstawienie planu rozwoju gminy. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział : 

,,Panie, Panowie Radni, Szanowni Państwo. 
Przedstawiony na sesji inauguracyjnej plan rozwoju gminy oparty by ł  na filarach: ochrona 
środowiska i infrastruktura, o świata, kultura, sport, bezpiecze ństwo i pomoc najs łabszym. Dzisiaj 
podtrzymując to, co zostało powiedziane 1 grudnia, mog łem już  bardziej precyzyjnie określić  cele i 
zadania, jakie sobie stawiam na obecn ą  kadencję. Zgodnie z przedstawionymi Państwu wcze śniej 
priorytetami, dzia łania moje będą  skupione wokół  ochrony środowiska, zwłaszcza w zakresie 
rozwiązywania problemów z kanalizacja, Zosta ły już  podjęte działania mające na celu opracowanie 
programu zmierzajego do kompleksowego rozwi ązania wspomnianego wcze śniej problemu. W 
oparciu o przeprowadzony przez spó łkę  Zachodniopomorskie Wodoci ągi audyt, priorytetem staje 
się  remont oraz modernizacja oczyszczalni ścieków w Krosinie. Kolejnymi obiektami 
wymagającymi pilnej modernizacji jest oczyszczalnia ścieków w Lekowie oraz Bierzwnicy. 
Priorytetem jest równie ż  zabezpieczenie mieszkańców Gminy Swidwin w dobrej jako ści wodę . 
Podjęte zostały działania zmierzające do dokończenia inwestycji w zakresie dostarczania wody na 
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Psarach. W ramach podj ętych już  przeze mnie działań  zlecono opracowanie projektu na 
przyłączenie do wodociągów budynków mieszkalnych w miejscowo ści Swidwiniek tj. na razie 
osiedle wojskowe. W ramach dzia łań  związanych z ochroną  środowiska zamierzam tak że wyjść  na 
przeciw potrzebom mieszka ńców gminy związanym z umożliwieniem budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków. W związku z tym poszukuję  szerszych możliwości pozyskiwania środków 
finansowych na realizacj ę  tego celu. Między innymi podjem rozmowy z Wojewódzkim 
Funduszem Ochrony środowiska w Szczecinie oraz Związkiem Miast i Gmin Pojezierza 
Drawskiego. 
Kolejnym działaniem w ramach ochrony środowiska, na którym zamierzam się  skupić, są  również  
działania zmierzające do zmniejszenia ilości azbestu na terenie Gminy świdwin. Zamierzam 
chronić  środowisko również  poprzez wykorzystywanie odnawialnych Źródeł  energii. Z łożony został  
już  stosowny projekt w tym przedmiocie do PROW, dzia łania te zamierzam kontynuowa ć  przez 
okres mojej kadencji. 
W ramach dzia łalności inwestycyjnej gminy zamierzam pozyskiwa ć  nowe tereny pod inwestycje. 
W Agencji Nieruchomo ści Rolnych złożona jest lista dzia łek, o przej ęcie których gmina już  
wystąpiła i którymi jest zainteresowana. W bie żącym roku planuj ę  zakończyć  prace przy budowie 
chodnika w Rusinowie oraz w Lekowie, a tak że rozpocząć  prace przy budowie chodników w 
miejscowo ści Kluczkowo, Beltrio oraz Oparzno. W kolejnych latach planuj ę  rozpocząć  prace przy 
budowie chodników w pozosta łych miejscowościach gminy, na miarę  możliwości fmansowych. Już  
w tym roku zostaną  rozpoczęte remonty dróg gminnych, które będą  sukcesywnie realizowane w 
poszczególnych miejscowo ściach gminy. Rozpoczęte zostały działania związane z remontem 
mienia komunalnego. W pierwszej kolejności remontowany będzie, czy jest już, pałac w Krosinie, 
do którego zosta łem zobligowany decyzj ą  inspektora nadzoru budowlanego. Planuj ę  ogłosić  
konkurs na koncepcj ę  zagospodarowania linii brzegowej jeziora w Oparznie wraz z utworzeniem 
zaplecza noclegowego w szkole filialnej w Oparznie. Mo że tylko dodam tutaj, że poszukujemy 
możliwości, nawiążę  do tej dzisiejszej rozmowy która by ła odnośnie remontu szkół. Stan szkoły 
jest taki jaki jest, tzn. jest z ły, to co mówi ła pani Dyrektor, zalecenia s ą, wymiany okien. Sama 
wymiana okien niewiele da, trzeba przeprowadzi ć  pełną  modernizację. W związku z tym, że są  
ograniczone środki, czy utrudniony dost ęp do środków zewnętrznych moim zamys łem jest, nie 
wiem na ile to wyjdzie, żeby ubrać  to w nieco szerszą  perspektywę. Wiem, że są  spore środki, po 
które można zabiegać, wiem to od prezesa Chrzanowskiego z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Srodowiska - to jest na szko ły ekologiczne, czy szkolenie ekologiczne, „zielone szko ły", na 
edukację  ekologiczną. W tym temacie moglibyśmy aspirować, bo mamy szkołę , która prowadzi łaby 
edukację  związaną  z programem nauczania przez 10 miesi ęcy, a przez te 2 miesi ące można by było 
wykorzystać  ją  jako ośrodek kolonijno-wypoczynkowy dla dzieci, jak równie ż  dla innych. 
Pozostaje do zagospodarowania plaża - mamy jezioro, mamy zaplecze, mamy salę  sportowa, szkołę  
- powinno być  boisko, które kiedyś  tam było. W związku z tym chcę  ogłosić  konkurs na koncepcj ę  
opracowania tego wszystkiego, co ś  co by pozwoli ło na pozyskani środków z różnych Źródeł . Sama 
termomodernizacja szko ły, czy tak rozwiązanie tego problemu jest to za ma ło, musimy to w 
znacznej mierze poszerzy ć . Zamierzam poszukiwać  również  środków finansowych na budowę  
nowych ścieżek rowerowych, które w znacznej mierze przyczyni łyby się  do ożywienia ruchu 
turystycznego na terenie naszej gminy. Tym samym s łużyłyby społeczności lokalnej. Wpłynęłyby 
znacząco na rozwój działalności agroturystycznej prowadzonej przez naszych mieszka ńców. 
Priorytetem w naszym dzia łaniu będzie zapewnienie dobrych warunków edukacji poprzez jako ść  
kształcenia, rozwój bazy dydaktycznej oraz poczynienie niezb ędnych remontów obiektów 
szkolnych. Szeroka oferta sportowa skierowana do naszej m łodzieży ma być  alternatywą  dla 
przystanku i komputera. Istotnym dzia łaniem będzie także nawiązywanie współpracy z różnymi 
instytucjami rządowymi oraz samorządowymi, a także ze stowarzyszeniami oraz przedsiębiorcami 
prowadzącymi działalność  na terenie gminy, w celu aktywnego poszukiwania mo żliwości 
rozwiązywania problemu wysokiego poziomu bezrobocia w gminie. Zadaniem, które zamierzam 
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realizować  jest także zagwarantowanie bezpiecze ństwa mieszkańców Gminy Świdwin. W tym celu 
konieczne jest utrzymywanie ścisłej, dobrej współpracy z Państwową  Strażą  Pożarną  oraz Komendą  
Powiatową  Policji. Będę  się  starał  zabezpieczy ć  środki w budżecie gminy na popraw ę  warunków 
pracy jednostek OSP oraz wsparcie dzia łalności gminnego strażnika. Istotną  jest też  dla mnie 
sprawą  sprawne i profesjonalne funkcjonowanie urz ędu. W tym celu przeprowadzono 
restrukturyzacj ę  zatrudnienia. Wiele wyżej wymienionych zadań  znalazło się  w naszej propozycji 
do Kontraktu Samorządowego, do którego gmina Swidwin przystąpiła. Nie mniej zadania 
zgłoszone do kontraktu w wi ększości nie zyskały akceptacji i nie będą  w tym kontrakcie 
realizowane. W związku z tym musimy szukać  innych możliwości realizacji stawianych sobie 
celów. 
Realizacja wyżej wymienionych celów i zamierze ń  związana jest ściśle z możliwościami 
finansowymi gminy oraz warunkami zewn ętrznymi. Dziękuję  bardzo za uwagę ." 

Pan Ryszard Pawlonka zadał  pytanie, czy może otrzymać  ten plan na piśmie. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że oczywiście będzie on dostępny na stronie 
internetowej. Doda ł, też  co zostało zaplanowane w Kontrakcie Samorz ą4owym, czyli porozumieniu 
trzech powiatów drawskiego, łobeskiego i świdwińskiego, w którym tworzy si ę  wspólne ramy 
działania. W związku z tym, że problem gospodarki ściekowej w powiecie drawskim został  
rozwiązany, te zadania związane z kanalizacj ą  zostały oddalone. Działania wspólne maj ą  wspierać  
przedsiębiorców, co ma wpływać  korzystnie na zatrudnienie. W kontrakcie pisali śmy o ścieżkach 
rowerowych (w zamierzeniach by ły trzy pętle), ale nie zyskało to akceptacji. Akceptacji te ż  nie 
uzyskały propozycje przydomowych oczyszczalni ścieków, jak i kanalizacji. Na dzie ń  dzisiejszy 
jest po wstępnych rozmowach z Panią  Prezes i ma zgodę  na przyłącza do oczyszczalni ścieków w 
Niemierzynie. Jest też  rozpatrywana opcja utworzenia w łasnej oczyszczalni ścieków. 

Zastępca Wójta Pani Joanna Ang łisz-Myszka powiedziała, te w ramach Kontraku 
Samorządowego wystąpiono o zakup transportu niskoemisyjnego, który gmina chcia łaby 
wykorzystać  do transportu dzieci do szkó ł. Po ostatnim spotkaniu dowiedzieli si ę , że niestety 
jedyny operator jaki funkcjonuje na te trzy powiaty skupione w Kontrakcie tj. PKS Z łocieniec 
będzie mial wymieniony tabor w ramach tego projektu. 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała się, kiedy był  podpisany Kontrakt Samorządowy. 

Zastępca Wójta Pani Joanna Anglisz-Myszka odpowiedziała, że gmina złożyła deklaracj ę  
przystąpienia do Kontraktu na początku 2015 r., jednak jest ón cały czas doprecyzowywany. 
Pomimo głównych wytycznych jakie są  znane, próbowali śmy pewne własne interesy w nich 
umieścić. Na tę  chwilę  nie wiadomo jeszcze, jakie to b ędą  środki. Niestety w Kontrakcie s ą, trzy 
powiaty, więc szanse na środki dla konkretnej gminy są  niewielkie. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki dodał , że do końca kwietnia br. była jeszcze brana pod uwagę  
przynależność  do Dorzecza Parsęty. Warunkiem, żeby uczestniczyć  w Kontrakcie jest blisko ść  
terytorialna, bezpo średnie sąsiedztwo. 

Pani Iwona Piotrowin zapytała się, jakie Wójt mial na my śli inwestycje, mówiąc o pozyskiwaniu 
terenów pod inwestycje. 

Zastępca Wójta Pani Joanna Anglisz-Myszka odpowiedziała, że zwracaj ą  się  do Wójta 
przedsiębiorcy z pytaniem o tereny pod inwestycje. 
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Wójt Pan Kazimierz Lechocki dodał, że ANR dysponuje skrawkami terenów, które gmina mo że 
przejąć  bezpłatnie, bo te bardziej atrakcyjne zosta ły rozdysponowane. Potrzebne s ą, one po to, aby 
inwestor działał  na naszym terenie i p łaci ł  podatki. Byli chętni, ale niestety gmina nie mia ła 
terenów. Gmina nic nie straci przejmuj ąc na stan tereny od ANR, a w perspektywie mo że tylko 
zyskać . 

Ad.7 

Pan Piotr Sieradzki poprosił  o przedstawienie propozycji wspó łpracy ze Związkiem Miast i Gmin 
Poj ezierza Drawskiego. Za łącznikiem do protokołu jest Wykaz przedsięwzięć  prowadzonych przez 
Związek Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki tytułem wprowadzenia powiedzia ł  skąd się  wziął  pomysł  
współpracy ze Związkiem Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego. Gmina szuka różnych możliwości 
rozwiązania problemów. W związku z tym, że po fundusze unijne mog ą  sięgać  związki gmin, 
przynależność  do związku daje możliwość  występowania o nie. Łatwiej jest uzyska ć  środki przez 
związek i to jest ten argument, który o tym zdecydowa ł . Gmina Świdwin na dzień  dzisiejszy nie 
należy do żadnego związku. Tut widać  możliwość  wsparcia technicznego i przede wszystkim do 
tego jest nam potrzebna przynale żność  do tego związku. Decyzja o przynale żności do związku 
należy do Radnych. Na dzień  dzisiejszy gmina nie ma wystarczaj ących środków na inwestycje. 
Gmina musi przygotować  plan rozwiązania problemów z kanalizacj ą. 

Skarbnik Pani Renata Kamińska dopowiedziała, że budżet gminy inwestycyjny to zaledwie 
45 0.000 É. 

Pan Krzysztof Kaszuba zapytał, czy opłaca się  wstąpić  do związku teraz, czy nie lepiej poczekać  
do nowego roku, skoro skiadka cz łonkowska jest tak wysoka, anie mamy pewno ści czy w tym roku 
przystąpimy do projektu. 

Skarbnik Pani Renata Kamińska dodała, że najważniejsze są  projekty do zrobienia, 
przygotowanie dokumentacji i czekanie na og łoszenie konkursów. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki dodał , że musimy wiedzieć, czy gmina wstępuje do Związku, czy 
nie. Wtedy będziemy wiedzieć, czy sami przygotowujemy projekt czy w partnerstwie, bo to jest 
różnica finansowa. 

Ad.8 

Pani Iwona Piotrowin poprosiła o przedstawianie odpowiedzi na pytania, jakie pojawiaj ą  się  na 
wcześniejszych komisjach, czy na sesji bez konieczno ści ponownego ich zadawania. Poprosi ła o 
przedstawianie raportów na bie żąco, a nie czekanie do pó łrocznego podsumowania. Chcia łaby, aby 
wszystko sprawnie funkcjonowa ło, by nie zdarzy ła się  sytuacja, jaka mia ła miejsce z deklaracjami 
przygotowanymi przez GOPS odno śnie dożywiania. 
Zapytała się  tez kiedy będzie samochód dla strażnika gminnego. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział, że już  jest podpisane porozumienie i czekamy na 
wskazanie miejsca odbioru samochodu, a termin realizacji to 30 dni. Wyst ępowaliśmy o trzy 
pojazdy, ale niestety busa nie dostali śmy. 
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Przewodniczący ogłosił  posiedzenie komisji za zako ńczone. 

Przewodniczący Komisji 

Piotr Sieradzki 

Protokołowała: 
	 3t 54tad2"K 

Iźabela Zawojska 
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